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SESIUNEA
MARII ADUNĂRI NATIONALE

Joi au continuat lucrările sesiunii a X-a 
a celei de-a V-a legislaturi a Marii Adu
nări Naţionale.

La sosirea în sală, conducătorii parti
dului şi statului au fost întîmpinaţi cu 
vii şi îndelungi aplauze.

La lucrările sesiunii au luat parte nu
meroşi invitaţi, şefi de misiuni diploma
tice acreditaţi la Bucureşti, ziarişti ro
mâni şi corespondenţi ai presei străine.

Ordinea de zi a cuprins discuţia gene
rală la Proiectul de lege pentru dezvol
tarea construcţiei de locuinţe, vînzarea 
de locuinţe din fondul de stat către popu
laţie şi construirea de case proprietate 
personală de odihnă sau turism şi la Pro
iectul de lege privind administrarea fon
dului locativ şi reglementarea raporturi
lor dintre proprietari şi chiriaşi.

Deputatul Traian Ionaşcu, preşedintele 
Comisiei juridice, a prezentat raportul 
comun al comisiilor juridice şi economi- 
co-financiare la proiectele de legi supuse 
dezbaterii.

în cadrul discuţiei generale, au luat 
cuvîntul deputaţii: Matei Ghigiu, minis
trul construcţiilor pentru industria chi
mică şi rafinării, Gheorghe Blaj, prim- 
secretar al Comitetului judeţean Mara

mureş al P.C.R., preşedintele Consiliului 
popular judeţean, Gheorghe Achimescu, 
maistru la uzinele „Semănătoarea“ din 
Capitală, Eugenia Iordaché, muncitoare 
la fabrica „Ţesătura“ din Iaşi, Iosif Or
bán, inginer agronom la cooperativa agri
colă de producţie din comuna Păpăuţi, 
judeţul Covasna, Gheorghe Lăpădean, 
prim-vicepreşedinte al Consiliului popu
lar al municipiului Cluj, Nicolae Dragu, 
lăcătuş la Uzinele de autocamioane din 
Braşov, Alexandra Ştefănescu, inginer 
agronom la cooperativa agricolă de pro
ducţie din comuna Dăhuleiji, judeţul 
Dolj, Gheorghe Alecu, prim-secretar al 
Comitetului municipiului Ploieşti al 
P.C.R., preşedintele Consiliului popular 
municipal, Dobre Popescu, strungar la 
uzinele „Progresul“ din Brăila, Iuliu Gal, 
maistru lăcătuş la uzinele „Tehnometal“ 
din Timişoara, Lazăr David, prim-secre
tar al Comitetului municipiului Petroşeni 
al P.C.R., preşedintele Consiliului popular 
municipal, Liane Gerlinde Schlosser, cer
cetător la Institutul „Chimigaz“ din Me
diaş, Gheorghe Tuiu, preşedintele Consiliu
lui judeţean Argeş al sindicatelor, Dumi
tru Gheorghiu, vicepreşedinte al Consi
liului Central al Uniunii Generale a Sin

dicatelor, Mihail Lupşan, oţelar la Com
binatul siderurgic din Reşiţa, Alexandru 
Szabó, muncitor la Fabrica de piele şi în
călţăminte din Cluj, Constantin Buiac, lă
cătuş la uzinele „1 Mai“ din Ploieşti, Ion 
Cosma, prim-vicepreşedinte al Consiliu
lui popular al municipiului Bucureşti şi 
Mircea Rebreanu, judecător la Tribunalul 
municipiului Bucureşti.

După încheierea dezbaterilor, a avut 
loc discuţia pe articole a proiectelor de 
legi. Supuse apoi în întregime votului de
putaţilor, Marea Adunare Naţională a 
aprobat prin vot secret, cu bile, Legea 
pentru dezvoltarea construcţiei de locu
inţe, vînzarea de locuinţe din fondul de 
stat către populaţie şi construirea de case 
proprietate personală de odihnă sau tu
rism şi Legea privind administrarea fon
dului locativ şi reglementarea raporturi
lor dintre proprietari şi chiriaşi.

Pentru a da comisiilor permanente po
sibilitatea să-şi continue lucrările în legă
tură cu proiectele de legi înscrise pe or
dinea de zi a sesiunii, Marea Adunare 
Naţională a hotărît ca în zilele de vineri 
10 şi sîmbătă 11 mai să se lucreze în co
misii, urmînd ca şedinţele în plen să fie 
reluate luni 13 mai.

(Agerpres)

Măsuri
eficiente

De curînd, la unitatea a doua 
a uzinei „Emailul roşu“ Mediaş 
a intrat în producţie o maşină 
pentru şlefuit benzi, utilaj prin 
care la faza respectivă produc
tivitatea muncii creşte cu mai 
mult de două ori. Tot la aceas
tă unitate s-a montat o maşină, 
acţionată hidraulic, pentru în
doirea mecanizată a ţevilor. De 
asemenea, în curs de experimen
tare se află un strung pentru 
executarea axelor la cărucioarele 
şi vehiculele pentru copii, pre
cum .şi o maşină de şlefuit şi 
lustruit ramele genţilor la căru
cioare. De menţionat faptul că 
toate aceste utilaje au fost pro
iectate şi, în parte, executate în 
cadrul întreprinderii.

Prin
autouti/are

Colectivul întreprinderii de 
reparaţii şi construcţii din Sibiu 
şi-a prevăzut în planul M.T.O. 
pe anul în curs un număr de 
19 măsuri tehnico-organizatorice 
generatoare de economii.

Din cele aplicate pînă în pre
zent sínt notabile: introducerea 
utilajelor de mică mecanizare la 
transporturi pe verticală şi ori
zontală la punctele de lucru; ex
tinderea muncii în acord în pro
porţie de 91 la şijtă, care s-a 
dovedit stimulativă; mecanizarea 
extragerii balastului din balastiere 
prin folosirea escavatoarelor; 
conservarea utilajelor de con
strucţii în sezonul rece etc., care 
au adus întreprinderii o eco
nomie de 420 000 lei.

Printre construcţiile industriale moderne, înscrise în ultimii ani pe harta 
oraşului Sibiu, se numără şi cea a Fabricii de confecţii

Depuneri de coroane 
la Cimitirul Eroilor

Ieri, cu prilejul zilei’ de 9 Mai — 
ziua independenţei de stat a Ro
mâniei şi a victoriei asupra fascis
mului, la Cimitirul Eroilor din Sibiu 
au fost depuse coroane de flori.

în dimineaţa zilei, pionieri, pre
cum şi elevi ai Şcolii militare superi
oare de ofiţeri „Nicolae Bălcescu“ au 
făcut de gardă la mormintele celot 
care şi-au jertfit viaţa pentru patrie 

La solemnitatea depunerii de co
roane au luat parte membri ai birou 
rilor Comitetelor judeţean şi munici
pal de partid, ai comitetelor execu
tive ale Consiliilor populare judeţean 
şi municipal, ofiţeri din garnizoana 
Sibiu, delegaţii ale organizaţiilor de

masă şi de tineret, ale oamenilor 
muncii- din întreprinderile şi institu
ţiile sibiene.

La ora 10, în acordurile fanfarei,
care a intonat „Imnul eroilor", par
ticipanţii la solemnitate au depus co
roane de flori. In amintirea eroilor
căzuţi pe cîmpul de luptă, s-a păstrat 
un moment de reculegere.

Grupuri de pionieri în haine de 
sărbătoare au depus jerbe de flori pe 
morminte.

*
In aceeaşi zi au fost depuse co

loane de flori şi la cimitirul ostaşi
lor sovietici din Sibiu, precum şi la 
cimitirele eroilor din oraşele Agnita
şi Mediaş.

Cu inginerul GH. BOGHICI despre:

PERSPECTIVELE
dezvoltării industriei locale

RAPORTUL COMISIEI JURIDICE 
Şl AL COMISIEI ECONOMICO—FINANCIARE

prezentat de deputatul TRAIAN IONAŞCU
Plenara Comitetului Central al 

P.C.R., ţinută în zilele de 5—6 oc
tombrie 1967, a preconizat luarea 
unor importante măsuri pentru dez
voltarea fondului locativ proprietate 
de stat şi a organizaţiilor obşteşti, 
pentru îmbunătăţirea întreţinerii şi 
administrării spaţiului locativ, per
fecţionarea sistemului de finanţare 
a construcţiilor de locuinţe precum 
şi pentru sprijinirea mai intensă 
a populaţiei în vederea construirii de 
locuinţe proprietate personală. In spi
ritul democratismului consecvent care 
caracterizează orînduirea noastră so
cialistă, principiile acestor două legi 
au fost supuse unei largi dezbateri 
populare, în cadrul căreia mii de 
cetăţeni au făcut propuneri şi su
gestii. Întreg acest material pregăti
tor a fost luat în considerare la 
elaborarea definitivă a proiectelor 
de legi supuse astăzi dezbaterii 
M arii, Adunări Naţionale.

Proiectul de lege pentru dezvol
tarea construcţiei de locuinţe, vîn
zarea de locuinţe din fondul de stat 
către populaţie şi construirea de 
case proprietate personală, de odihnă 
sau turism cuprinde un ansamblu 
sistematic de dispoziţii destinate să 
determine sporirea volumului con
strucţiilor de locuinţe şi să asigure 
îmbunătăţirea condiţiilor de locuit 
ale populaţiei.

Aceste prevederi se referă la con
struirea de locuinţe din fondurile 
de investiţii centralizate ale statu
lui, din fondurile întreprinderilor şi 
organizaţiilor economice de stat, ale 
organizaţiilor cooperatiste şi ale 
celorlalte organizaţii obşteşti, pre
cum şi cu mijloacele proprii ale 
populaţiei. Urmărind stimularea 
construcţiei de locuinţe proprietate 
personală, proiectul stabileşte con
diţiile şi formele în care statul 
sprijină construirea de locuinţe de

După cum se ştie, în ultimii 2„ 
de ani, suprafaţa locuibilă din ţara 
noastră a crescut într-un ritm ra
pid, asigurîndu-se condiţii de locuit 
din ce în ce mâi bune oamenilor 
muncii. In 1948, aproape 40 la 
sută din fondul de locuinţe din 
oraşe era reprezentat de construcţii 
de paiantă, chirpici şi din alte ma
teriale de slabă rezistenţă, iar multe 
cartiere erau lipsite de dotări teh-

către Cetăţeni din mediul urban şi 
de către unele categorii de angajaţi 
din mediul rural.

Pentru a veni în întîmpinarea ce
rerilor unor cetăţeni de a-şi cum
păra locuinţe din fondul locativ 
existent al statului, se prevede po
sibilitatea de a li se vinde, din fon
dul locativ de stat, case mici cu un 
singur apartament sau cu un număr 
redus de apartamente, precum şi 
locuinţe din clădirile oricît de mari 
ar fi în care, pe lîngă apartamen
tele proprietate de stat, există şi lo
cuinţe proprietate personală. Cei ce 
deţin aceste locuinţe au drept de 
prioritate la cumpărarea lor. Statul 
acordă cumpărătorilor credite ase
mănătoare celor stabilite pentru 
construirea de locuinţe proprietate 
personală.

Proiectul stabileşte garanţii spe
ciale, în vederea asigurării restituirii 
împrumuturilor acordate pentru 
construirea sau cumpărarea de lo
cuinţe proprietate personală.

Proiectul de lege privind admi
nistrarea fondului locativ şi regle
mentarea raporturilor dintre pro
prietari şi chiriaşi răspunde, în pri
mul rînd, necesităţii de a se stabili 
noi forme de organizare a activită
ţilor legate de întreţinerea spaţiului 
locativ. In acest scop, se prevede 
înfiinţarea de întreprinderi de stat, 
organizate pe principiul • gestiunii 
economice proprii, subordonate co
mitetelor executive ale consiliilor 
populare, se stabilesc dispoziţii spe
ciale privitoare la locuinţele con
struite din fondurile întreprinderi
lor şi organizaţiilor economice de 
stat şi se reglementează constituirea 
asociaţiilor de locatari.

De asemenea, proiectul cuprinde 
dispoziţii precise destinate să asi
gure folosirea şi distribuirea judi-

nico-edilitare. Astăzi multe dintre 
acestea au dispărut, locul lor fiind 
luat de ansambluri de locuinţe mo
derne.

Se prevede în continuare men
ţinerea unui ritm înalt ,în construc
ţia de locuinţe. In perioada 1966— 
1970 se vor construi din fondurile 
statului circa 300 000 apartamente, 
în condiţiile îmbunătăţirii gradului 
de confort şi diversificării tipurilor

cioasă a locuinţelor proprietate de 
stat sau cooperatiste.

Dat fiind că actualul sistem al 
chiriilor nu mai corespunde nece
sităţilor societăţii noastre şi a dus 
la suportarea celei mai mari părţi 
a cheltuielilor de administrare şi de 
întreţinere a fondului locativ din 
bugetul statului, în proiect au fost 
introduse dispoziţii care aşează re
gimul chiriilor pe principii econo
mice, în aşa fel îneît încasările ce 
se vor realiza să permită' acoperirea 
integrală a cheltuielilor de amorti
zare, întreţinere şi administrare a 
fondului locativ.

In acest sens, proiectul prevede un 
tarif de bază al chiriei, unic pe în
treaga ţară, împărţit în 5 categorii 
în funcţie de salariul sau retribuţia 
chiriaşului.

După cum este şi firesc, crearea 
condiţiilor economice necesare pentru 
întreţinerea şi administrarea în bune 
condiţii a fondului locativ impune 
obligaţii şi răspunderi sporite atît co
mitetelor executive ale consiliilor 
populare ale municipiilor, sectoarelor 
municipiului Bucureşti, oraşelor şi co
munelor, cît şi locatarilor şi asocia
ţiilor lor, ale căror sarcini, întru 
ocrotirea şi păstrarea avutului obştesc, 
dobîndesc o tot mai mare pondere.

O dispoziţie deosebit de importantă 
pentru ocrotirea intereselor oamenilor 
muncii este cea potrivit căreia nici o 
persoană nu poate fi evacuată din 
locuinţa, deţinută în mod legal, decît 
în cazurile şi condiţiile prevăzute de 
lege. Trebuie subliniat, de asemenea, 
că, în proiectul de lege, cazurile în 
care locatarii principali şi cei ce lo
cuiesc împreună cu aceştia pierd drep
tul de folosinţă a suprafeţei locative 
şi pot fi evacuaţi, fără atribuirea altei 
suprafeţe locative, sínt enumerate li
mitativ şi sínt foarte puţine la număr.

de locuinţe. Deci în dezv.okarea 
fondului1 de locuinţe în mediul ur
ban, statul va deţine şi în viitor 
ponderea principală, realizînd an
sambluri de locuinţe proprietate de 
stat ce se vor închiria populaţiei. 
Pe de altă parte, pe măsura creşterii 
veniturilor, numeroşi cetăţeni şi-au 
construit locuinţe proprietate per-

(Continuare în pag. a Hl-a)

Comisiile consideră echitabilă dis
poziţia proiectului de lege potrivit 
căreia comitetele executive ale consi
liilor populare sínt chemate să spri
jine, la cerere, persoanele care au 
locuinţe proprietate personală, dar nu 
locuiesc în ele, să se poată muta în 
aceste locuinţe.

Ţinînd seama de importanţa acestor 
proiecte de legi, Comisia economico- 
financiară şi Comisia juridică, reunite 
în mai multe şedinţe comune de lucru, 
au examinat cu atenţie, atît princi
piile lor, cît şi organizarea materiei 
şi formularea diferitelor articole în 
parte. Ca urmare, au făcut o serie de 
propuneri, care au fost însuşite mai 
toate de iniţiatorii proiectelor de lege 
şi încorporate în textele care sínt su
puse aprecierii şi votului dumnea
voastră

Intrucît aceste proiecte de legi sta
bilesc dispoziţii care vor contribui, 
larg şi cu eficienţă, la îmbunătăţirea 
condiţiilor de locuit ale populaţiei 
ţării noastre în cadrul vastului pro
gram al partidului şi statului de ridi
care a nivelului ei de trai, Comisia 
economico-financiară şi Comisia juri
dică vă propun adoptarea lor în for
ma în care vi s-au prezentat.

Importanţa industriei locale în sa
tisfacerea nevoilor populaţiei cu pro
duse dc larg consum şl prestări de 
servicii este cunoscută. îmbunătăţi
rea împărţirii teritorial-administra- 
tive a ţârii a adus modificări şi în 
forma de conducere a întreprinderi
lor de industrie locală. La nivelul 
judeţului a luat fiinţă un nou for tu
telar al acestor întreprinderi: Di
recţia judeţeană de industrie locală.

Despre sarcinile şi perspectivele 
dezvoltării activităţii întreprinderilor 
de industrie locală din judeţ am stat 
de vorbă cu inginerul Gh. Boghici, 
directorul acestei direcţii.

— Pe teritoriul judeţului Sibiu — 
ne-a declarat tovarăşul Boghici — 
îşi desfăşoară activitatea 4 întreprin
deri de industrie locală. De la început 
vreau să arăt că pc cele 4 luni de 
activitate din acest an, toate între
prinderile din subordine şi-au reali
zat sarcinile de plan. Cumulate, rea
lizările reflectă o depăşire a produc
ţiei globale cu 3,8 la sută şi a pro
ducţiei marfă cu 0,6 la sută. Din a- 
cestea trebuie scoşi în evidenţă doi 
indicatori care, pe de o parte arată 
modul cum sínt respectate cerinţele 
populaţiei şi anume faptul că livră
rile către comerţul socialist s-au rea
lizat în proporţie de 118,3 la sută, 
iar pe de altă parte livrările la ex
port în proporţie de 11,30 la sută 
atestă grija colectivelor noastre de 
a spori exportul de mărfuri.

Analizată situaţia pe fiecare în
treprindere, trebuie arătat că la în
treprinderea industrială orăşenească 
Sibiu mai există încă dificultăţi în 
realizarea planului, mai ales la sec
torul reparaţii capitale auto. Intru- 
cît vor exista şi în continuare greu
tăţi, datorită reducerii numărului de 
comenzi pentru reparaţii capitale, s-a 
luat în studiu reorganizarea sectoru

lui, lucrarea fiind în curs de fina
lizare.

— In vechea formă de organizare 
y  condnceie a industriei locale au 
existat unele necorelări ale indicato
rilor de plan. La ora actuală lucru
rile au fost reglementate. Există con
diţii ca sarcinile de plan să fie rea
lizate în hune condiţiuni sau chiar 
depăşite?

— Printr-o activitate continuă de 
îndrumare şi control, prin crearea pe 
parcurs a unor serii de condiţii teh
nice necesare, predarea la termen în 
funcţiune a unor noi capacităţi de 
producţie, vom realiza premizele ma
teriale pentru depăşirea nivelului pla
nificat al sarcinilor.

în urma analizelor făcute, am pre
conizat o depăşire a planului pro
ducţiei globale cu peste 12 000G00 
lei, a producţiei marfă cu 3 600 000 
lei. Aceasta, concretizată la cîteva 
produse mai importante, înseamnă că 
se vor da peste plan 6 000 000 bucăţi 
cărămizi, 1 200 000 bucăţi ţigle, 
29 000 m 1 tuburi beton, livrări de 
8 400 000 lei către comerţul socia
list etc.
. Rezultă că ne vom axa activita

tea pe o creştere a producţiei la ma
terialele de construcţie, apoi pe lăr
girea gamei bunurilor de larg con
sum, prestări către populaţie şi co
laborări cu întreprinderile republi
cane.

— Pentru a se realiza cei 8 400 000 
lei livrări în plus către comerţul so
cialist, desigur că aţi prevăzut o se
rie de măsuri care să asigure o re
zolvare a acestei probleme în timp 
util şi cu maximă eficienţă. Vă ru
găm să ne enumeraţi cîteva din a- 
ceste măsuri.

— în faţa Direcţiei şi prin aceas
ta şi în faţa întreprinderilor de in
dustrie locală s-a pus problema dez
voltării şi diversificării gamei de fa

bricaţie a bunurilor de larg consum, 
care să asigure o creştete de cel pu
ţin 13 Ia sută faţă de realizările i- 
Rulm trecut. Dc aceea s a prevăzut 
asimilarea a 55 sortimente noi. Pînă 
acum au fost executate 18 produse 
noi, printre care: camera combinata 
inodel 68, aparat pentru curăţat co
voare, diferite tipuri de cuiere, bi
bliotecă de colţ, articole camping etc, 

în acelaşi scop ne-am propus în
fiinţarea unui nucleu de proiectare şi 
a unui atelier de prototipuri care 
să asigure lansarea în fabricaţie de 
noi produse, bunuri de larg consum. 
Acesta va funcţiona pe lîngă între
prinderea industrială orăşenească, dar 
va deservi toate întreprinderile ce 
aparţin direcţiei noastre.

Totodată vom ţine o legătură per
manentă cu organele comerciale pen
tru a cunoaşte în orice moment care 
sínt cerinţele populaţiei privind bu
nurile de larg consum, de uz casnic 
şi gospodăresc.

-  In ceea ce priveşte deservirea 
populaţiei, secţiile întreprinderilor 
existente acoperă cerinţele şi din 
punct de vedere teritorial?

— Deocamdată nu şi de aceea 
ne-am propus ca în lunile următoare 
să înfiinţăm noi secţii pentru pres
tări de servicii la Sibiu, la Ocna Si
biului, Sălişte, Agnita, Apoldu de 
Sus şi Miercurea.

Consider că prin aceste măsuri, la 
realizarea cărora o contribuţie de 
seamă îşi vor aduce studiile privind 
organizarea superioară a producţiei 
şi a muncii, vom reuşi să mobili
zăm toate forţele pentru creşterea 
producţiei, a productivităţii muncit, 
îneît industria locală să fie capabilă 
a satisface cerinţele populaţiei din 
judeţul nostru

ION CREŢU

O nouă cen
trală telefo
nică automată

La sfârşitul lunii iunie, la Me
diaş, se va da în folosinţa o cen
trală telefonică automată de 1 40C 
de linii, care, datorită capacităţii 
sale mărite, oferă posibilitatea spo
ririi numărului de posturi telefo
nice la domiciliu, facilitînd, tot- . 
odată, obţinerea legăturii între 
abonaţi. Aceasta se va face direct, 
fără intervenţia telefonistei, prin 
formarea Ia disc a- numărului 
dorit.

O surpriză
Secţia de produse din bache- 

Iită a cooperativei „Timpuri noi“ 
din Sibiu, Galea Guşteriţei 14, 
a introdus în repertoriul produ
selor sale momeli artificiale. 
Peştişori din bachelită, greieri şi 
viermişori cu piesele de montare 
la „aparatele“ de pescuit sínt 
produse de serie mare ale acestei 
secţii.

Cuvîntul deputatului MATEI GHIfilU

U.C.M. Copşa Mică. Vedere parţială a instalaţiei furnal

Secţia de produse din bache
lită a cooperativei „Timpuri noi“ 
din Sibiu, Galea Guşteriţei 14, 
a introdus în repertoriul produ
selor sale momeli artificiale. 
Peştişori din bachelită, greieri şi 
viermişori cu piesele de montare 
la „aparatele“ de pescuit sínt 
produse de serie mare ale acestei 
secţii.
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IN  EDITURA TEHNICĂ 
AU APĂRUT

Chimia şi probleme 
de chimie 
pentru cursul de 
admitere in 
tnviţămlntul 
superior

de /. Rişavi, Gh. Dumitru, 
D. Tomescu

Este una dintre lucrările aşteptate 
cu deosebit interes de către numeroşi 
cititori.

Beneficiarii ei sínt tinerii care se 
pregătesc pentru concursul de admi
tere în învăţămîntul superior. (Fa
cultăţile de chimie şi fizică ale uni
versităţilor şi institutelor pedagogice 
de 3 ani, facultăţile de chimie in
dustrială — toate secţiile -—, institu
tele agronomice, de petrol, gaze şi 
geologie, facultăţile de medicină 
umană — toate secţiile —■, farmacie, 
medicină veterinară, biologie, geogra
fie — secţiile geochimie şi geologie 
— facultăţile de comerţ — secţia 
merceologie — facultăţile de tehnolo
gia produselor alimentare şi tehnica 
pescuitului etc.).

Ii informăm că lucrarea conţine un 
bogat material, pus în concordanţă 
cu noua programă analitică a con
cursului, şi la un nivel corespunză
tor cerinţelor şi exigenţelor mereu 
crescînde ale unui asemenea concurs.

Volumul cuprinde chimie anorga
nică, chimie organică precum şi pro
bleme referitoare la calcule stoechio- 
ttetrice şi aplicaţii practice. In anexă 
sínt înserate sistemul periodic al ele
mentelor după Mendeleev şi tabela 
cu simbolul, numărul atomic, masa 
atomică a elementelor chimice, den
sităţile acizilor şi bazele mai impor
tante, greutăţi specifice ale metalelor.

560 pag. 15 lei.

Opera didactică, voi. I

Geometrie
analitică

Dan Barbilian
Cursurile lui Dan Barbilian — 

personalitate proeminentă a culturii 
româneşti — predate timp de 30 de 
ani la Universitatea din Bucureşti, 
fie în cadrul lecţiilor de matematici 
elementare pentru studenţii din pri
mul an, fie sub formă de cursuri 
speciale, pentru cei avansaţi, sínt 
mereu actuale. Ele se impun prin 
valoarea lor ştiinţifică intrinsecă, prin 
originalitatea caracteristică autoru
lui chiar cînd tratează teme clasice, 
prin profunzimea studiului, prin ana
logiile dintre diferitele teorii mate
matice, prin subtila încadrare a pro
blemelor de matematici elementare 
pe linia unor cercetări de nivel mai 
înalt, prin stilul viguros şi plastic în 
care îşi exprimă ideile.

• . . w ú C %  .c.zw»////.'.. " ■  • f S H H i H i l l i l

Prin aşezarea lui pitorească, restaurantul „Dumbrava“ din Sibiu, atrage în aceste zile
de consumatori

un număr tot mai mare

S P O R T
CAMPIONATUL JUDEŢEAN DE FOTBAL

Duelul Vitrometan - Progresul 
continuă

Completare la 

cronica de marti

Lupta pentru supremaţie, dintre 
echipele Vitrometan şi Progresul con
tinuă, ele perindîndu-se cu schimbul 
în fruntea clasamentului. Prin duelul 
dintre aceste două echipe, jocurile 
viitoare se anunţă deosebit de dis
putate. Şi aceasta cu atît mai mult 
cu cit şi alte echipe vizează primul 
loc, aşa cum este cazul cu Carbosin, 
care a ajuns pe poziţia a treia, la 
un punct de lider.

După patru înfrângeri consecuti
ve, Flamura roşie a produs una din
tre cele mai mari surprize ale cam
pionatului. A învins pe Chimia, care 
candidează la ocuparea unui loc din 
primele trei. De asemenea, trebuie re
levat faptul că Elastic este singura 
echipă neînvinsă în acest retur.

In Sibiu, s-a încheiat, în cursul 
acestei săptămîni faza finală, la care 
au participat echipele şcolilor profe
sionale ale Ministerului Industriei 
Alimentare. La turneul final au par
ticipat echipele şcolilor din Bucureşti, 
Craiova, Galaţi, Roman şi Sibiu, cîş- 
tigătoare în faza de zonă. După o 
dispută interesantă, care a durat 
timp de 5 zile, clasamentul arată 
astfel:

1. Sibiu 4 2 2 S 7—2 k
2. Roman 4 2 1 1  4—1 5

In etapa a XVII-a, care se va 
disputa sîmbătă şi duminică se de
taşează două partide, care vor fi de
cisive pentru viitoarea configuraţie 
a clasamentului. Primul se dispută 
la Or. Victoria unde Chimia întîl- 
neşte pe Carbosin, iar al doilea Ia 
Sibiu unde Elastic primeşte replica 
liderului.

Pentru edificare dăm mai jos cla
samentul:
1. Vitrometan 16 10 1 5 41—21 21
2. Progresul 16 8 4 4 36—20 20
3. Carbosin 16 9 2 5 33—24 20
4. Chimia 16 8 3 5 32—20 19
5. Unirea 16 8 2 6 33—23 18
6. Textila Cis. 16 8 2 6 28—26 18
7. Sparta 16 ' 6 5 5 25—24 17
8. Textila Med. 16 5 4 7 21—27 14
9. Elastic 16 4 6 6 13—24 14

10. Record 16 4 5 7 13—32 13
11. Metalul I.O.S. 16 4 4 8 16—26 12
12. Flamura roşie 16 2 2 12 15—39 6

3. Craiova 4 1 1 2  1—3 3
4. Galaţi 4 1 1 2  1—4 3
5. Bucureşti 4 1 1 2  4—7 3

Deci, cîştigătoare a etapei finale 
este echipa Şcolii profesionale M.I.A. 
Sibiu, condusă de prof. Victor Spe- 
rienoapte — echipă campioană pe 
ministerul de resort. De menţionat, 
că la buna desfăşurare a competiţiei 
şi-au adus contribuţia şi arbitrajele 
prestate de sibienii Ionel Petcules- 
cu, Vasile Ciolacu şi Alexandru 
Kolcsar.

Dacă se  acci
denta Coman?

Este cunoscută situaţia lotului 
C.S.M.S. De cîteva partide, antrenorii 
I. Gilind şi N. Popa folosesc acelaşi 
„11“. Aceasta, pentru că lotul este 
format doar din 14 jucători. Deci, 
în afară de cei folosiţi duminică, din 
el mai fac parte Mihai, Nunu şi Măr- 
cuţiu. In prezent, echipa sibiană nu 
are un jucător care să-l înlocuiască 
în poartă pe Coman.

In jocul cu Crişul pe foaia de ar
bitraj a apărut, în postură de rezervă 
de portar, jucătorul Nunu (! ?). Nu-i 
greu de presupus ce s-ar fi întîmplat, 
mai bine zis, la ce scor ar fi pierdut 
sibienii dacă s-ar fi accidentat Co- 
maa şi locul lui .ar fi fost luat de 
jucătorul de cîmp Nunu! Că în lot 
nu există, la ora actuală, un sportiv 
pregătit de a apăra poarta sibiană, 
sîntem de acord. Dar nu mai putem 
fi de acord cu superficialitatea cu 
care se pregăteşte, nu numai tehnic 
dar şi organizatoric, jocurile de către 
secţia de fotbal şi antrenorii echipei. 
De ce n-a fost invitat portarul de la 
formaţia de juniori, ca să fie rezer-

C am pioană şco la ră  pe d ep a r ta m en t
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TIPUL

0  Soarele răsare k  4 h şi. 55 m 
şi apune la 19 h şi 30 m. Vreme 
frumoasă şi călduroasă, cu cerul 
variabil. Vîntul va sufla slab pînă 
la potrivit, din sectorul nord-vestic. 
Temperatura minimă va fi cuprinsă 
între 13 şi 15 grade, iar cea ma
ximă va oscila între 27 şi 29 grade.

CINEMA
SIBIU: PACEA: Eddie Chapman, 

agent secret (orele 9,00; 12,00;
15,15; 18,00; 20,45); VICTORIA: 
Eu, eu, eu şi ceilalţi, (orele 11,00; 
13,30; 16,00; 18,30; 21,00); TINE
RETULUI: Căutaţi idolul (orele
10,00; 12,00; 14,30; 16,30; 18,30;
20,30); INDEPENDENŢA: Contele 
Bobby, spaima 'Westului sălbatic 
(orele 11,00; 14,30; 16,30; 18,30;

20,30); 7 NOIEMBRIE: Testamentul 
incaşului (orele 10,00; 14,00; 16,00; 
18,00; 20,00).

MEDIAŞ: PROGRESUL: Escroc 
fără voie (orele 9,00; 11,15; 14,00; 
16,30; 19,00; 21,15); TINERETU
LUI: Leul african (orele 10,00; 
16,30; 18,30; 20,30); UNIREA:
Să-mi faceţi una ca asta (orele 
16,00; 18,00; 20,00).

AGNITA: 8 MAI: De trei ori 
Bucureşti (orele 10,00; 14,00; 16,00; 
18,00; 20,00).

APOLDU DE SUS: 23 AUGUST: 
Călătorul cu bagaj (orele 17,00;
19.00) .

OCNA SIBIULUI: Operaţiunea 
Crossbow (orele 17,00; 19,00).

BAZNA-BĂI: Lumina verde (orele 
17,00; 19,00).

COPŞA MICĂ: POPULAR: O 
suta unu dalmaţieni (orele 17,00;
19.00) .

CISNÄDIE: POPULAR: Împuş
cături pe portativ (orele 11,00; 
14,00; 16,00; 18,00; 20,00).

DUMBRĂVENI: 7 NOIEMBRIE: 
Profesorul distrat (orele 18,00;
20,00).

RADIO
Buletine de ştiri: 5,00; 5,30; 9,00; 

11,00; 15,00; 18,00; 20,00; 24,00; 
1,00; 2,00; 3,50 (programul I); 7,30; 
8,30; 10,00; 12,00; 18,55; 0,55—1,00 
(programul II).

Radiojurnale: 5,50; 13,00; 16,00; 
19,00; 22,00 (programul I); 14,00; 
17,(Í0; 23,00 (programul II).

Emisiuni literare: 8,25 — Moment 
poetic „Ţara Mioriţei“; 9,30 — Ma
tineu literar; 15,15 — Ediţie radio
fonică: Delavrancea (reluare); 22,30 
— Moment poetic — Versuri de 
Violeta Zamfirescu (programul I);
18.30 — Scriitori ai secolului XX 
(programul II).

Teatru radiofonic: 21,05 — Tea
tru serial Hanul Ancuţei, seria a 
V-a (programul I); 10,10 — Chiriţa 
în Iaşi, de V. Alecsandri (progra
mul II).

Muzică simfonică şi de operetă: 
10,00; 11,05; 11,33; 15,05; 16,45;
21.00 (programul I); 8,35; 9,00;
9,35; 11,45; 13,00; 13,40; 16,00;
17,45; 20,00 (programul II).

Muzică uşoară şi de jazz: 8,30; 
9,05; 12,00; 13,20; 14,15; 14,50;
15,35; 18,45; 19,30; 20,40; 21,25;
22,20; 23,35; 0,05—3,55 (progra
mul I); 10,05; 12,30; 15,00; 16,15; 
16,45; 17,15; 17,35; 18,10; 18,50;
19,50; 23,07; 23,50 (programul II).

Muzică populară: 10,30; 12,30; 
14,00; 16,20; 18,20; 20,20 (pro
gramul I); 7,00; 8,05; 11,27; 15,30;
19.00 (programul II).

TELEVIZIUNE
10.00 Curs de limba engleză (lec

ţiile 1 şi 2 reluare).
11.00 închiderea emisiunii de dimi

neaţă.
17.30 Pentru copii. 0  Ţara mea.
18.00 Drumuri şi popasuri — emi

siune turistică.
18,20 Buletinul circulaţiei rutiere.
18.30 Curs de limba spaniolă (lec

ţia a XV-a).

19.00 Albatros. . .  revistă literară 
pentru tineret.

19,30 Telejurnalul de seară.
19,50 Buletinul meteorologic. Publi

citate.
20.00 Actualitatea agricolă.
20,20 Studioul muzical.
20,40 Dialog despre cultură.
21.00 Reflector.
21,15 Film artistic: „Şapte băieţi şi 

o ştrengăriţă“.
22,45 Telejurnalul de noapte.
23.00 închiderea emisiunii.

TEATRU
La Teatrul de stat Sibiu, ora 19,30, 

are loc premiera: Ştefan Vodă cel 
Tînăr, de Iosif Vulcan.

CONFERINŢE
La Casa de cultură a municipiu

lui Sibiu, ora 18,00, are loc con
ferinţa: Victor Babeş — întemeie
torul şcolii medicale româneşti. Pre
zintă dr. Victoria Mărie.

MUZEE
Muzeul Brukenthal (secţiile de is

torie, artă populară şi o expoziţie 
redusă de pictură, care funcţionează 
în saloanele de epocă); Muzeul 
municipal Mediaş şi Muzeul oră
şenesc Agnita. Program de vizitare: 
orele 11—17.

EXPOZIŢII
Muzeul municipal Mediaş găzdu

ieşte expoziţia: Ceramica feudală 
din Mediaş şi împrejurimi. Expo
ziţia poate fi vizitată conform ora
rului muzeului.

ADRESE UTILE
Consiliul popular municipal, str. 

Octombrie roşu nr. 2; Notariatul 
de stat, Piaţa Unirii nr. 7; Tribu
nalul judeţean Sibiu, str. Lenin 
nr. 10; Oficiul de repartizare a for
ţelor de muncă, Piaţa Unirii nr. 7; 
Agenţia TAROM, str. Nicolae Băl- 
cescu nr. M.

Cadru din filmul Călătorul cu bagaj care rulează la cinematograful 
„23 August“ din Apoldu de Sus.

Lucrări de 
extindere la 
campingul din 
Dumbravă

O echipă de constructori de 
la I.R.C. Sibiu, condusă de tî- 
nărul maistru Olaf Reisenberger, 
lucrează alert la extinderea cam
pingului din parcul Dumbrava.

în curs de finisare se află o 
terasă acoperită, un grup sani
tar, un pod peste Valea Săpu
nului şi alei pietonale şi caro
sabile. Se lucrează, de asemenea, 
la extinderea reţelelor de apă şi 
lumină electrică, urmind ca în
treaga lucrare să fie recepţionată 
inainte de 30 mai 1968.

vă, mai ales că jocul de campionat 
cu formaţia sa l-a susţinut sîmbătă?

Iată un aspect care njerită pe vii
tor să i se acorde toată atenţia din 
partea celor care au fost investiţi să 
se ocupe de bunul mers al echipei.

UZINA MECANICĂ SIBIU
str. Lector nr. 3, angajează de urgenţă:

•  2 ingineri T.C.M.
•  strungari categoriile V—VIII
•  frezori categoriile TV—VIII

De asemenea mai angajează muncitori necalificaţi absol
venţi ai şcolii generale şi cu stagiul militar satisfăcut — 
pentru şcoala de calificare în meseria de strungar.

MECANICI CALIFICAŢI,CONDUCĂTORI 
DE UTILA0E DE CONSTRUCŢII

p e n t r u  Ş a n t i e r e l e  d i n  :

AUQUSTIN7T(/.SECUIESC
Şi
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TÄLMACIU,

I

G. S.

Etapa judeţeană
Duminică, Sibiul va găzdui etapa 

judeţeană a „Crosului tineretului“, 
competiţie iniţiată şi organizată pen
tru prima dată în acest an de către
U.T.C. La această etapă participă 
primii trei clasaţi din fiecare cate
gorie, cîştigători în faza pe muni
cipii, oraşe sau centre de comune, 
întrecerea va avea loc, începînd cu 
ora 10, în parcul Sub Arini. Probele 
crosului sini: junioare — 800 m, se
nioare — 1 000 m, juniori — 2 000 m 
şi seniori — 3 000 m.

ŞAH
T em a KETTNER

Această  ̂ temă aparţine tot Trupului de 
„fuga R în stea", avînd drept idee supli
mentara a u t o b l o c a r e a  celor patru 
cîmpuri de refugiu. Astfel se face ca 
rezultă nu mai puţin de opt variante te
matice. ldentificaţi-le!

173. H. LUT2E 
„Danziger Vorposten*, 1940.

întreprinderea de reparaţii utilaje 
şi mecanisme Sibiu

angajează de urgenţă :
— un şef de depozit.

întreprinderea industrială 
judeţeană Sibiu

strada Abatorului nr. 2,
livrează, pe bază de comandă fermă, în sectorul 
socialist:

— saltele scamă lînă în dimensiuni diferite
— săpun de rufe 60°/o
— mese, scaune şi umbrele pentru grădini de 

vară.

D.R.T.A. BRAŞOV
a

angajează de urgenţă:
inginer I — diriginte de şantier pentru lucrări de 

construcţii în municipiul Sibiu.
Doritorii se vor adresa la D.R.T.A. Braşov, 

str. Lungă nr. 160, telefon 11702, serviciul tehnic.

(12+11)

KbJ ia l ,  bl, Ncl,
Pb2, b4, b5, d2, f4,‘ f7 ).'

Menţionăm că adaptarea „fugii în s 
la probleme cu mat în 3 mutări consti 
esenţa aşa-numitei teme „P. Keirans".

Dar iată şi o problemă clasică cu 
„fuga R în cruce“, o temă mai puţin fle

xibilă decit cea cu „fuga în stea“.

174. W. A. SHINKMAN 
Pr. I „Lebanon Herald“, 1876.

99 Flamura ros/e“ Sibiu
angajează de urgenţă:

— un economist cu o vechime de peste 5 ani
— un profesor de fizică-matemarică

w - 3 ■ r / j v / a v / j r / a » /  * r * Mm * mrr *■ mw # a

2X (9+4)

(Rcl, Da8, Td4, e5, Nd6, d7, Cd5, h2, 
Ph5 — Re2, N hl, Pc2, c3).

Dezlegările problemelor
170. l.Cd7! (Zugzwang) Re6 2.g:f8CX,

1 ____R:6g 2.g8DX, 1 . . . . Re8 2.g:f8DX,
1 . . . . Rg8 2,g:h8DX. Este stabilită o con
venţie mutuală între problemişti cum că, 
în cazul cînd are loc o transformare a 
pionului, poate exista doar o singură ale
gere utila: între dama şi cal (ţinînd cont 
că D combină puterile T şi N). Pentru
acest motiv, o alege- îmre D *şi N  «au
între D şi T (cum este căzui la ultimele 
două variante de mai sus) nu constituie 
un dual.

Cele patru mutări ale regelui negru sínt
urmate de patru promoţii ale aceluiaşi pion 
(ideea suplimentară)

Var. sec.: 1 . . . . Cf oriunde 2.g8DX
I . . . . C:g6 2.Cd6X.

171 (Exerciţiul TI). Poziţia dată are
următoarele soluţii:

I. l.Dh8 +  Re6 2.DeSX;
II. 1. Dh2 +  Re6 2.Dd6X 1 _____ Rd4

2. Dh8X;
III. l.Dh3 (Zugzwang) Rd4 2.DH8X, 

1 . . . . d4 2.DÍ5X:
IV. l.Rf7 (Zugzwang) Rd4 2.DH8(al)X,

1 ____ d4(Rf5) 2. Dh5X;
V. l.D el (Zugzwang) Rd4 2.DalX ,

I ------Re6 2.Ng4X, 1 . . . . d4 2.NÍ3X.
Este evident că ultima soluţie repreziară 

intenţia autorului. Pentru ca această soluţie 
să fie unică, este suficient de a aşeza D 
albă la d l, după care dispar soluţiile mar
ginale, rămînînd cea -are începe cu cheia. 
l.D d l—el, cu cele rei variante distincte, 
specificate la soluţia V.

A.F.I.

^JyilruMUSclali-Oâ
'c a n t in u ţ  cu-

PR.ODU5E D E  F A B R I C A

DUM BRRVfl SIBIU
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SESIUNEA 
Marii Adunări Naţionale

M u l  deputatului MATEI 6HI6IU
(Urmare din pag. I)

sonală. în perioada 1951—1960 lo
cuinţele construite în oraşe din fon
durile proprii ale cetăţenilor au 
reprezentat aproximativ jumătate 
din totalul locuinţelor noi. Hotă- 
rîrea luată în 1959, de sistare a 
acordării creditelor şi a atribuirii 
terenurilor de locuinţe precum şi 
unele deficienţe manifestate în acest 
domeniu, au dus la scăderea acce
lerată a ritmului de construcţie de 
locuinţe proprietate personală, în 
timp ce veniturile din salarii au 
crescut, de pildă, în perioada 1961 
—1967 de circa 2 ori, iar depune
rile populaţiei orăşeneşti la C.E.C. 
au sporit de aproape 10 ori.

Vorbind despre faptul că măsu
rile luate de partid şi de stat în 
anul 1966, pentru sprijinirea con
strucţiei de locuinţe proprietate 
personală, au fost primite cu viu 
interes de populaţie, în continuarea 
luării de cuvînt s-a precizat că 
proiectele de lege asigură posibili
tăţi mai largi pentru construirea 
sau cumpărarea de locuinţe proprie
tate personală, pentru satisfacerea 
mai deplină a necesităţilor oame
nilor muncii în acest domeniu. Cri
teriile de acordare a creditelor, de 
fixare a termenelor de restituire şi 
a dobînzilor sínt stabilite în mod 
judicios. Este bine că s-a acordat 
prioritate la acordarea creditelor 
familiilor cu mulţi copii şi cadrelor 
de bază cu vechime din întreprin
deri. Consider că pe lista priorită- 
ţilbr la acordarea creditelor ar me
rita să figureze şi tinerii căsătoriţi. 
Această prevedere corespunde pre
ocupării statului nostru pentru con
stituirea şi ocrotirea familiei.
■ înfăptuirea prevederilor din proiec

tele de lege, a spus vorbitorul, necesită 
asigurarea într-o mai mare măsură a 
materialelor de construcţii. Cu dife
rite prilejuri, conducerea de partid şi 
de stat a cerut ministerelor producă
toare de materiale de construcţii să 
ia măsuri pentru lărgirea sortimen
tului, îmbunătăţirea calităţii şi dez
voltarea producţiei acestora. La ple
nara C.C. al P.C.R. din 5—6 octom
brie 1967 s-a atras atenţia că lipsa 
materialelor de construcţii a constituit 
o frînă în dezvoltarea construcţiilor

de locuinţe proprietate personală. Or, 
nici pină în prezent nu s-a făcut 
totul pentru asigurarea în condiţii 
mai bune a unor materiale de bază, 
cum sínt cărămida, cimentul, tabla 
galvanizată, ţigla, plăcile de azbo
ciment, a unor elemente uşoare de 
construcţii, materiale moderne pentru 
pardoseli şi finisaje. Preocuparea pen
tru folosirea materialelor plastice în 
construcţii nu se ridică la nivelul ce
rinţelor. Gama materialelor plastice 
de construcţii este foarte limitată, dar 
chiar şi dintre acelea care se produc 
în ţară şantierele primesc cantităţi 
insuficiente. Ne referim, de exemplu, 
la ţeava PVC, polistirenul expandat 
şi altele. Marmura şi travertinul, care 
constituie o bogăţie a patriei noastre, 
sínt insuficient puse în valoare, ex
ploatările şi prelucrarea nefiind mo
dernizate, ceea ce grevează asupra 
preţului de cost. Calitatea tîmplăriei, 
a feroneriei lasă încă de dorit din 
punct de vedere al calităţii şi aspec
tului, iar gama de sortimente este 
redusă.

Aceste stări de lucruri afectează 
calitatea locuinţelor, ritmul de exe
cuţie şi costul apartamentelór. Greu
tăţile în aprovizionarea populaţiei 
cu materiale de construcţii stînjenesc 
serios acţiunea de întreţinere a fon
dului locativ. Ţinînd seama de acea
sta, consider necesar ca Ministerul 
Industriei Construcţiilor, Ministerul 
Industriei Chimice, Ministerul Eco
nomiei Forestiere şi alte ministej-e 
producătoare, împreună cu Ministerul 
Comerţului Interior să treacă la apli
carea unor măsuri judicioase pentru 
dezvoltarea producţiei şi asigurarea 
pieţei cu materiale de construcţii. în 
această acţiune, o contribuţie în
semnată pot şi trebuie să aducă in
dustria locală şi cooperaţia, prin 
punerea în valoare a unor materiale 
locale de construcţie.

Concomitent cu soluţionarea aces
tor probleme, a lipsurilor care mai 
există în activitatea unor şantiere în 
ce priveşte calitatea lucrărilor, rit
mul de execuţie şi respectarea terme
nelor de dare în folosinţă, a spus 
vorbitorul, este necesar să se acorde 
cea mai mare atenţie varietăţii arhi
tecturale a oraşelor. Ar fi indicat 
să se introducă un alt sistem de avi
zare a proiectelor, care stimulează

iniţiativa creatoare a proiectanţilor şi 
a organelor locale, urmărindu-se uni
tatea ansamblului în diversitate — 
nu în monotonie — şi, în acest scop, 
intervenindu-se prin stabilirea reguli
lor generale de construcţii, a norme
lor de preţ şi de consum de materia
le. Casele construite la sate, în unele 
judeţe ale ţării, pot constitui în mul
te privinţe exemple de felul în care, 
potrivit nevoilor şi condiţiilor ac
tuale, oamenii din popor dezvoltă 
cu înţelepciune şi sensibilitate tra
diţiile ţalentaţilor meşteri din trecut 
şi gustul de frumos. Mă întreb da
că ar fi fost posibilă asemenea va
rietate şi armonie în cazul cînd pro
iectele construcţiilor de la sate ar fi 
fost supuse atîtor foruri de avizare 
ca cele de la oraşe?

Un important număr de locuinţe 
care se construiesc din fondurile sta
tului sínt destinate cadrelor pentru 
noile obiective industriale. Cunoaş
terea din timp a obiectivelor şi am
plasamentelor a creat condiţii pentru 
realizarea acestor locuinţe înainte de 
deschiderea şantierelor industriale. în 
acest caz, locuinţele ar putea fi folo
site în prima etapă pentru cazarea 
constructorilor, ceea ce ar reduce du
rata de execuţie a lucrărilor şi ar e- 
vita cheltuielile suplimentare pentru 
baracament. De ce atunci, din dife
rite motive, locuinţele se construiesc 
în paralel cu noile obiective indus
triale, iar constructorii îşi fac barăci? 
Pentru construcţia taberelor de bara- 
cament se cheltuiesc fonduri impor
tante şi se folosesc însemnate canti
tăţi de materiale. Fondurile şi ma
terialele respective ar putea fi folo
site pentru construcţia unui volum 
mai mare de locuinţe dacă acestea 
ar fi realizate în avans faţă de con
strucţiile industriale. S-ar asigura în 
acelaşi timp şi condiţii de cazare mai 
bune pentru lucrătorii din construcţii.

Avînd cotjving^-ea că aplicarea 
prevederilor prezentului proiect de 
lege va contribui la accelerarea con
strucţiei de locuinţe, la creşterea şi 
modernizarea oraşelor şi satelor pa
triei, asigurînd condiţii din ce în ce 
mai bune de viaţă oamenilor muncii, 
voi vota cu încredere proiectele de 
legi prezentate.

Cuvintul deputatei 
LIANE GERLINDE SCHLOSSER

în cuvîntul meu vă rog să-mi per
miteţi să mă refer la proiectul de 
lege privind administrarea fondului 
locativ şi reglementarea raporturilor 
dintre proprietari şl chiriaşi. în mu
nicipiul Mediaş, unde sînt deputată, 
acest proiect de lege a fost primit cu 
mult interes de toţi oamenii muncii, 
români, germani şi maghiari, care 
l-au dezbătut şi au făcut propuneri 
şi, cu bucurie constat, şi găsesc re
flectarea şi în documentul supus dez
baterii sesiunii noastre. Apreciem în 
mod deosebit faptul că la fixarea 
chiriilor s-a avut în vedere diferen
ţierea lor în funcţie de veniturile lo
catarilor, că în loc de trei categorii 
de tarife de bază, cîte au fost pre
văzute iniţial, s-au stabilit cinci ca
tegorii. Evident că aceasta va per
mite ca un număr sporit de salariaţi, 
după cum s-a amintit aici circa 45 la 
sută din populaţia ce locuieşte în 
locuinţe din fondul de stat, să plă
tească chirii la tarife mai mici decît 
cele prevăzute în propunerile ce au 
fost supuse discuţiei publice. La a- 
ceasta se adaugă prevederea tarifelor 
progresive, proporţional cu gradul de 
confort al locuinţei, precum şi cu 
suprafaţa deţinută, ceea ce constituie, 
desigur, o cerinţă a echităţii.

Prevederea potrivit căreia reparti
zarea locuinţelor construite din mij
loacele proprii ale întreprinderilor se 
vor administra şi repartiza direct de 
către acestea are o mare semnificaţie, 
ea creînd posibilitatea întreprinderilor, 
şi organizaţiilor de stat de a dispune 
de un fond de locuinţe proprii, de 
a-1 administra şi repartiza in raport 
cu nevoile lor. Va contribui, fără în
doială, la mărirea stabilităţii salariaţi
lor, la sporirea cointeresării întregului 
colectiv . de muncă şi la obţinerea 
unor rezultate economice cit mai 
bune. De asemenea, această măsură

va descongestiona întrucîtva activi
tatea consiliilor populare municipale 
şi orăşeneşti.

In municipiul Mediaş, prin activi
tatea desfăşurată de organele de stat, 
de cetăţeni, fondul de locuinţe este 
în general bine întreţinut.

Totuşi, nu pot să nu remarc că şi 
la noi mai există oameni care nu-şi 
respectă obligaţiile cetăţeneşti, oa
meni care produc stricăciuni în lo
cuinţele pe care le ocupă, care, 
prin comportarea lor necivilizată 
încalcă regulile de convieţuire so
cială, sau nu-şi achită la timp chi
ria. Avem încă sute de cazuri de 
cetăţeni ce nu-şi plătesc chiriile, 
dintre care foarte mulţi au restanţe 
pe 2—3 ani, deşi au fost în repe
tate rînduri solicitaţi să-şi îndepli
nească îndatoririle faţă de stat. De 
aceea măsurile care prevăd pier
derea dreptului de folosinţă a su
prafeţei locative în asemenea cazuri 
le consider pe deplin justificate.

Preciziunea cu care sínt formu
late articolele proiectului de lege, 
faptul că el dă răspuns la multiple 
probleme din care în prezent o 
parte sínt rezolvate după aprecierea 
„personală“ a unor lucrători de la 
întreprinderile de gospodărire loca- 
tivă, vor duce fără îndoială la lichi
darea multor deficienţe şi abuzuri 
în distribuirea spaţiului locativ, la 
întărirea respectului legalităţii şi în 
acest domeniu de activitate. De
sigur, realizarea acestor prevederi 
presupune creşterea răspunderii or
ganelor care au asemenea compe
tenţă. De aceea socotesc deosebit 
de importantă organizarea mai judi
cioasă a acestor întreprinderi, în
cadrarea lor cu oameni vrednici, 
asigurarea conducerii lor mai directe 
din partea consiliilor populare mu

nicipale şi orăşeneşti şi a unui con

trol mai eficient din partea con
siliilor judeţene.

Ridic această chestiune deoarece 
modul de lucru al întreprinderilor 
■de gospodărire locativă lasă în 
multe cazuri de dorit. Cererile cetă
ţenilor nu sínt totdeauna analizate 
cu atenţie, li se dau răspunsuri for
male, fapt pentru care mulţi oameni 
îşi irosesc zilnic timp preţios, îşi 
pierd chiar şi încrederea în orga
nele chemate să soluţioneze operativ 
şi corect cererile îndreptăţite ale 
oamenilor muncii.

Să nu uităm că aceştia sínt sala
riaţi tocmai pentru a servi populaţia 
şi nu invers. Aceste întreprinderi se 
ocupă nesatisfăcător, şi nu după un 
plan bine chibzuit, de întreţinerea 
fondului de locuinţe. încep destul de 
greu e lucrare şi cînd o încep nu 
totdeauna o duc pînă la capăt. în 
afară de cheltuielile inutile şi pier
deri de materiale, lipsa lor de ope
rativitate accentuează deteriorarea 
bunurilor imobiliare. Aş vrea să mai 
adaug că întreprinderile la care ne 
referim nu verifică periodic starea 
imobilelor, nu determină cetăţenii să 
asigure din timp remedierea unor 
stricăciuni.

Oamenii muncii din Mediaş, in
diferent de naţionalitate, înfrăţiţi în 
activitatea lor comună pentru înflo
rirea patriei noastre socialiste, pri
mesc cu neţărmurită încredere mă
surile luate. Ei ştiu că acestea se în
cadrează într-un plan ce vizează 
prezentul şi viitorul ţării, într-un 
plan menit să ducă la creşterea stan
dardului de viaţă al poporului.

Iată pentru ce voi vota cu toată 
încrederea proiectele de legi supuse 
spre dezbaterea Marii Adunări Na
ţionale.

Producţia agricolă a aces
tui an poate fi asigurată

Interviu cu tovarăşul IOAN GRECU — prim-vice- 
preşedinte al Consiliului popular judeţean provizo
riu Sibiu — preşedinte al comandamentului judeţean 
de organizare, coordonare şi conducere a acţiunii de 
prevenire şi combatere a efectelor secetei.

Şi în judeţul nostru seceta prelun
gită stînjeneşte creşterea şi dezvolta
rea plantelor. Pentru organizarea, 
coordonarea şi conducerea acţiunii de 
prevenire şi combatere a efectelor se
cetei asupra producţiilor agricole a 
fost constituit un comandament ju
deţean, format din reprezentanţi ai 
organelor şi organizaţiilor de partid 
şi de stat, economice, de masă şi ob
şteşti.

Referitor la preocupările comanda
mentului am adresat cîteva întrebări 
tovarăşului loan Grecu:

— In ce măsură seceta din acest 
an pune în pericol producţia agri
colă în condiţiile judeţului nostru?

— Fără îndoială că, datorită con
diţiilor specifice de climă şi sol, efec
tul negativ al secetei asupra plan
telor se resimte mai puţin imens la 
noi decît în alte regiuni ale ţării. Dar 
acest specific nu ne poate determina 
să fim pa'sivi faţă de fenomenul ne- 
dorit al lipsei de apă în sol. Şi în 
unităţile noastre agricole socialiste 
a apărut, izolat, fenomenul de corn 
promitere a unor culturi pe unele 
suprafeţe, determinat de lipsa acută 
de apă din sol.

—  Sînteţi amabil să enumeraţi cî
teva acţiuni pe care comandamentul 
judeţean le preconizează pentru di
minuarea efectelor negative ale sece
tei asupra producţiei agricole?

— Pentru aplicarea în practică 
imediat a Hotărîrii Comitetului Exe
cutiv al C.C. al P.C.R. şi a Consi
liului de Miniştri cu privire la pre
venirea şi combaterea efectelor se
cetei, comandamentul judeţean con
sideră că este absolut necesară reali
zarea unor obiective de prim ordin, 
care să asigure obţinerea şi depă
şirea producţiilor totale planificate 
a se obţine în sectorul agricol în 
anul acesta. în vederea folosirii ra
ţionale a întregii suprafeţe amenajate 
pentru irigat, s-au iniţiat măsuri pen
tru asigurarea utilajelor de pompare 
şi al utilajului mobil de aspersiune, 
prin asigurarea din bazele de apro
vizionare sau prin redistribuire între 
unităţile agricole, de aşa natură in
ert unui grup mobil de irigare să-i 
revină o suprafaţă de 30—40 hec
tare. S-au iniţiat măsuri pentru mo
bilizarea tuturor resurselor noastre lo
cale, din diferite întreprinderi de 
stat, DIFOT, ş.a., în acţiunea de 
udare a unor suprafeţe cît mai mari. 
S-au luat măsuri pentru funcţionarea 
permanentă a utilajelor de irigat, or- 
ganizîndu-se echipe de lucru în mai 
multe schimburi, efectuîndu-se apro

vizionarea cu combustibil, cu piese 
de rezervă. Pentru a se asigura fo
losirea completă a potenţialului bio- 
logic-productiv al plantelor, se vor 
aplica, diferenţiat, la indicaţia spe 
cialiştilor, îngrăşăminte chimice la 
culturile irigate, dat fiind faptul că 
în cîmp neirigat folosirea îngraşă 
mintelor chimice în aceste condiţii 
este contraindicată. Pentru folosirea 
raţională a terenului irigat, de în 
dată ce acesta va fi eliberat de o 
cultură, se va trece la semănarea al
tei culturi, succesive.

în vederea impulsionării ritmului 
de execuţie a amenajărilor de iriga
ţii planificate în acest an, se vor mo
biliza toate forţele de muncă existen
te în unităţi şi se vor stabili, de fie
care unitate, mijloace de stimulare 
pentru participarea în permanenţă a 
acestora la acţiunea de amenajare a 
suprafeţelor irigate. Se vor organiza 
acţiuni de muncă patriotică, în zilele 
libere, mobilizînd în acest scop tine
retul din şcoli, precum şi salariaţii 
din bnităţile economice şi adminis
trative din judeţ. Pentru extinderea, 
într-un termen foarte scurt, a su
prafeţelor ce urmează a se iriga (su
prafaţă planificată pentru amenajări 
de irigaţii, de 1 710 hectare, fiind 
mult prea mică faţă de posibilităţile 
existente în judeţul nostru), se vor 
stabili măsuri operative eficiente de 
folosire a unor posibilităţi şi surse 
locale.

în vederea aplicării măsurilor a- 
grotehnice de evitare a pierderilor 
de apă din sol, lucrările de între
ţinere a culturilor trebuie să fie exe

cutate la timp şi la un nivel calitativ 
bun. Combaterii buruienilor, precum 
şi a altor dăunători vegetali sau ani
mali ai plantelor de cultură, trebuie 
să i se acorde o mare atenţie. In 
această privinţă, rolul specialiştilor 
din agricultură este deosebit, depista
rea dăunătorilor şi a bolilor cripto- 
gamice, măsurile concrete de comba 
tere, fiind probleme de strictă spe
cialitate. Vor fi identificate semănă
turile de toamnă sau de primăvară 
care au fost calamitate, întocmin- 
du-se planuri operative de reînsă- 
mînţare a acestor perimetre.

în vederea asigurării unei baze fu
rajere complete şi variate, trebuie să 
se organizeze păşunatul raţional al 
păşunilor naturale şi al golurilor de 
munte existente. Se vor organiza 
pentru păşunat şi alte categorii de 
terenuri care se pretează în acest scop. 
Se va acorda o atenţie sporită folo
sirii tuturor resurselor locale.

— Ce măsuri a iniţiat comanda
mentul judeţean pentru asigurarea o- 
perativităţii aplicării în practică a 
acţiunilor preconizate?

In cadrul comandamentului au 
fost constituie 5 colective de acţiune 
pe următoarele probleme: utilaje, ma
teriale, forţă de muncă, transport şi 
păşuni. Membrii comandamentului, 
precum şi cei care lucrează în aceste 
comisii vor urmări concret modul în 
care sínt aplicate prevederile instruc
ţiunilor în privinţa atenuării efec
telor secetei. în cursul zilei de ieri a 
fost organizată o consfătuire de lu
cru cu preşedinţii comitetelor execu

tive comunale, preşedinţii şi specia
liştii din unităţile agricole socialiste, 
în urma analizei efectuate s-a con
statat că amenajările pentru irigaţii 
sínt rămase în urmă. Ca urmare a 
acestei constatări au fost stabilite 
sarcini concrete şi responsabilităţi 
precise, pe unităţi, pentru impulsio
narea amenajărilor de irigaţii, a ex
tinderii acestora, a diminuării efec
tului secetei asupra creşterii şi dez
voltării plantelor de cultură. Vom 
folosi integral toate forţele de care 
dispunem pentru a preveni şi înlă
tura efectele secetei asupra produc
ţiei vegetale, atît în sectorul socia
list, cît şi în sectorul individual al 
agriculturii judeţului nostru. Cadrele 
de specialitate de la Direcţia agrico
lă şi U.J. a C.A.P. se vor deplasa 
operativ în unităţile de producţie 
pentru a acorda asistenţă tehnică, şi 
pentru a sprijini conducerile acestor 
unităţi în vederea luării măsurilor 
indicate pentru soluţionarea diverse
lor probleme pe care le ridică pro
ducţia agricolă în această perioadă. 
Pentru evitarea unor greşeli şi pen
tru aplicarea măsurilor iniţiate în 

. mod ştiinţific şi diferenţiat faţă de 
condiţii, specialiştii agricoli existenţi 
în unităţile de producţie şi de cer
cetare agricolă, precum şi cei din or
ganele agricole judeţene trebuie să 
dea dovadă de multă iniţiativă şi 
operativitate în soluţionarea eficientă 
a tuturor problemelor ivite în con
diţiile organizării acţiunii de preve
nire şi combatere a efectelor lipsei 
de apă din sol.

Există toate condiţiile şi în jude
ţul nostru ca prin buna organizare a 
muncii în această perioadă, prin hăr
nicia şi priceperea oamenilor, prin 
mobilizarea largă a tuturor resurse
lor de care dispun unităţile agricole,, 
precum şi celelalte unităţi de stat, 
să se atenueze efectele secetei asupra 
plantelor de cultură şi să. se asi
gure obţinerea producţiei agricole 
planificate a acestui an.

Interviu realizat de 
Mng. GH. GRÄDINARU

Tele-
şpicher

Pentru udatul în grădina de legume a C.A.P. Cristian sínt folosite toate mijloacele existente în comună.
Foto: H. SCHOBEL

PENTRU UN VENIT DE 
PESTE UN M

Pe preşedintele C.A.P. Şeica Mică, 
Peter Hermann, l-am întîlnit la locul 
producţiei directe. Coordona munca 
a peste 140 membri cooperatori în 
pepiniera viticolă. Pe o suprafaţă de 
10 hectare, biloanele în care era plan
tată viţa erau trasate la linie. Tere
nul, bine pregătit, bine udat, mărtu
risea mut eforturile oamenilor. Soa
rele dogorea puternic, dar viţele de 
vie se simţeau bine în culcuşul de 
pămînt reavăn. Cunoscîndu-i operati
vitatea în muncă, am adresat cîteva 
întrebări „fulger" preşedintelui Peter

dere de peste 99 la sută. De aseme
nea, dată fiind calitatea altoiului, con
sider că vom avea peste 50 la sută 
viţe de vie clasa I.

Afirmaţiile preşedintelui sínt argu
mentate cu fapte. Calitatea de exe
cuţie a altoitului îhtr-adevar este ire
proşabilă. Plantarea viţelor de vie în 
biloane s-a făcut la acelaşi nivel ca
litativ. Apa pentru udarea biloanelor 
este pompată din Tîrnavă, la o dife
renţă de nivel de peste 50 m, de

unde este transportată la teren. 6 ate
laje cu sacale, formează, în drumul 
lor, o „bandă rulantă" pentru trans
portul apei. Acest „elevator" are 
funcţionare permanentă 12 ore pe zi. 
Nimic din ceea ce se putea face, în 
condiţiile date, n-a fost uitat. Se lu
crează intens. Intens şi bine. Şi re
zultatele vor fi, fără îndoiala, pe 
măsura efortului depus. Chezăşie stau 
rezultatele deosebit de valoroase ob
ţinute de unitate în anii trecuţi.

în cadrul planului de măsuri pri
vind îmbunătăţirea circulaţiei auto
buzelor şi tramvaielor din Sibiu, la 
întreprinderea de transporturi s-a 
realizat un teleşpicher, pe principiul 
electronic, folosindu-se reţeaua de te
lefonie.

Inovaţia, aparţinînd tovarăşului 
Gheorghe Fasole, şeful serviciului 
organizarea muncii, cuprinde întreaga 
reţea de circulaţie auto din Piaţa 
Cibin — Piaţa gării — Bulevardul 
spitalelor, pînă la sediul sectorului 
autobuze din strada Gheorghe Gheor- 
ghiu-Dej, precum şi liniile de tram
vaie din strada Uzinei, staţiile de 
convertizor şi redresori, sediul sec
torului marfă, taximetre şi sediul 
întreprinderii, din Calea Dumbrăvii.

Pînă în prezent au intrat în func
ţie, experimental, o instalaţie la se
diul sectorului autobuze şi una în 
Bulevardul spitalelor.

Teleşpicherul are o mare valoare 
practică deoarece, prin impiegaţii de 
mişcare din punctele de dirijare a 
circulaţiei, se poate urmări situaţia 
fiecărui vehicul aflat pe traseu. Orice 
întârziere a trecerii prin punctele 
obligatorii poate fi semnalată conco
mitent în toată reţeaua printr-o sin
gură alarmă, putîndu-se interveni o- 
perativ în soluţionarea eventualelor 
defecţiuni.
■ Această inovaţie bazată pe o con
cepţie ştiinţifică are şi o eficienţă 
economciă antecalculată de 25 000 lei 
anual. Ar fi indicat ca punerea ei în 
practică în întreaga reţea de transport 
urban în comun sa nu fie tărăgănată.

Hermann:

— Ce soiuri de viţă de vie veţi 
pune la dispoziţia unităţilor agri
cole socialiste în toamna anului 
acesta?

— Am plantat pînă acum pesti 
1 300 0C0 viţă de vie. Cele 10 hec
tare pepinieră viticolă, în care vom 
planta 1 4C0 0C0 bucăţi de viţă, vor 
fi acoperite pînă în seară. Ce soiuri 
am altoit? Din Neuburger — 54 550 
bucăţi viţe, din Pinot gris — 45 850 
bucăţi, din Traminer — 43 150 bu
căţi, din Muscat Ottonel — 18 7CC 
bucăţi, din Fetească regală — 7 7CC 
bucăţi şi din soiul nostru de bază, 
Riesling italian — 1 230 05C bucăţi.

— Ce venit aţi prevăzut să ob
ţineţi din vînzarea viţelor de vie 
pe care le produceţi în pepiniera 
dumneavoastră?

— în planul de producţie avem 
prevăzut să realizăm un venit d 
1 044 000 lei de la pepiniera viticolă. 
Cred însă că vom „scoate" mai mult. 
Pe ce se bazează afirmaţia mea!? 
Consider că am luat toate măsurile 
pentru a avea un procent de prin- Aulojncărcător în acţiune la sectorul Tălmaciu al Întreprinderii forestiere Sibiu



Pag. 4 íTR IBU N A  SIBIULUI A nul I, nr. 69

a c t u a l i t a t e a  in t e r n a ţ io n a lă
Sesiunea Adunării Generale a 0 . 1
întrevederile
lui
C. Mănescu
NEW YORK 9 — Trimisul spe

cial Agerpres, N. Ionescu, trans
mite : In cursul vizitei făcute joi 
la sediul O.N.U., regele Olav al 
5-lea al Norvegiei a avut o între
vedere cu preşedintele sesiunii 
Adunării Generale, m inistrul afa
cerilor externe al României, Cor- 
neliu Mănescu. In cursul întreve
derii, care s-a desfăşurat într-o 
atmosferă cordială, preşedintele 
Adunării Generale a prezentat 
activitatea desfăşurată la actuala 
sesiune. Cu acelaşi prilej au fost 
discutate şi unele aspecte ale dez
voltării relaţiilor dintre România 
şi, Norvegia.

Corneliu Mănescu a mai avut, 
de asemenea, convorbiri consacra
te problemelor de pe agenda se
siunii, cu ambasadorul Vratusa 
(Iugoslavia), preşedintele Consi
liului pentru Africa de Sud-Vest, 
ambasadorul Jimenez (Filipine), 
preşedintele grupului afro-asiatie, 
V. Kuzneţov, prim-locţiitor al mi
nistrului afacerilor externe al 
U.R.S.S., Garcia Robles, adjunat 
al m inistrului de externe al Mexi
cului, ambasadorul A. Goldberg, 
reprezentantul perm anent al 
S.U.A. la O.N.U., ambasadorii 
Makounen (Etiopia) şi Bouattoura 
(Algeria).

Dezbaterile 
din Comitetul Politic

NEW YORK 9. Trimisul special, 
Nicolae Ionescu, transmite : în şedin
ţa de miercuri după-amiază a Comi
tetului Politic al Adunării Generale a 
O.N.U. au continuat discuţiile pe mar
ginea proiectului tratatului de nepro- 
liferare a armelor nucleare.

„Problema constă,’ a declarat repre
zentantul Ghanei, Richard Akwei, nu 
în a adopta sau nu un tratat de ne- 
proliferare, ci în a adopta sau nu un 
adevărat tratat de neproliferare în 
care să fie cuprinse principiile 
de bază şi obiectivele formulate 
anterior de Adunarea Generală".

Proiectul de tratat nu pare să fi fost 
aprobat de majoritatea participanţi
lor la lucrările Comitetului celor 18 
— a adăugat Richard Akwei, atră- 
gînd atenţia că numeroase amenda
mente prezentate de membrii nenu
cleari ai comitetului de la Geneva 
nu au fost incluse în text.

El s-a declarat nesatisfăcut de pro
punerea privind acordarea de garan
ţii de către puterile nucleare prin in
termediul unei rezoluţii a Consiliului 
de Securitate. Noţiunii de agresiune 
i se dau încă interpretări diferite, a 
subliniat vorbitorul, iar în numeroase 
cazuri membrii Consiliului de Secu
ritate nu au putut cădea de acord 
în legătură cu identificarea agreso
rului.

în încheiere, reprezentantul Ghanei 
a afirmat că „ceea ce actuala sesiune 
reluată trebuie să facă, este de a lua 
cunoştinţă de proiectul de tratat şi 
de a oferi tuturor statelor posibilita
tea studierii serioase a acestuia".

„Explicaţia lipsei oricărui entu
ziasm pentru proiectul de tratat, a

declarat reprezentantul Malayeziei, 
Mohaved Yusof, trebuie căutată în 
însuşi acest proiect. După ce l-am aş
teptat ani de zile, noi am fost deza
măgiţi de ceea ce ni s-a oferit".

„Dacă noi, a arătat el în continuare, 
statele nenucleare, sîntem gata să 
devenim părţi la tratat, ceea ce aş
teptăm este de a primi asigurări din 
partea puterilor nucleare că armele 
nucleare caie se află în posesia lor 
nu vor fi folosite împotriva noastră".

„în ce priveşte acele părţi ale tra
tatului privind obligaţiile şi respon
sabilităţile părţilor, a declarat repre
zentantul Nigeriei, numeroşi analişti 
au căzut de acord că balanţa este în 
favoarea puterilor nucleare şi că e- 
xistă o asimetrie în prevederile tra
tatului". Delegatul Nigerian s-a pro
nunţat pentru acordarea de «garanţii 
concrete statelor nenucleare, precum 
şi pentru măsuri care să împiedice 
proliferarea verticală. Tratatul, a de
clarat în încheiere el „lasă mult loc 
pentru îmbunătăţiri, dar el cuprinde 
probabil aria maximă de acord po
sibilă".

A , Tj
UN INTERVIU 

LUI MAX REIMANN
ROMA

gerpres,
9 Corespondentul A- 
N. Puieea, transm ite r 

Mşx Reimann, prim-secretar al 
CC. al P.C. din Germania, a a- 
eordat un interviu ziarului
,,1’Unita“ în legătură cu situaţia 
din R. F. a . Germaniei şi sarcinile 
forţelor democratice. Referindu-se 
la recentele m anifestaţii studen
ţeşti din Germania occidentală, 
Reimann a declarat că „tinerii 
vor să trăiască într-o ţară care 
să‘-şi aducă contribuţia la destin
dere', pace şi securitate în Europa. 
Mulţi studenţi îşi dau seama că 
lupta lor pentru o nouă politică 
va putea repurta succes, numai 
dacă se realizează o alianţă 
sţrînsă între clasa muncitoare,
intelectuali şi toate forţele demo
cratice din ţa ră “.

.In  legătură cu sarcinile care 
stau în. faţa forţelor democratice, 
interviul arată că problema esen
ţială este aceea de a împiedica

adoptarea legislaţiei speciale şi 
pentru stările excepţionale.

„Cei 12 ani care au trecut de 
la scoaterea în afara legii a P ar
tidului Comunist din Germania 
— se spune în continuare — au 
dem onstrat că această m ăsură nu 
a contribuit la apărarea democra
ţiei, ci a încurajat forţele anti
comuniste şi neonaziste. Astăzi, 
mai m ult ca oricînd, clasa m un
citoare din R. F. a Germaniei are 
nevoie de un partid care să aibă 
o bază m arxist-leninistă solidă. 
P.C. din Germania trebuie să aibă 
dreptul să explice şi să facă cu
noscută în mod liber ţării politisa 
şi ideologia sa“.

Sărbătorirea
Z ilei
victoriei 
în U.R.S.S.
MOSCOVA — C orespondentul A- 

gerpres, N. C risto loveanu, tran sm i
te  : L a 9 m ai, poporu l sovietic a 
să rb ă to rit cea de-a  23-a an iv e rsa re  
a Z ilei v icto riei. La m onum entele 
r id ica te  la  M oscova şi în  a lte  oraşe 
ale  ţă rii, au  fost depuse coroane de 
flo ri p e n tru  c instirea  e ro ilo r căzuţi 
în  M arele Război p e n tru  A p ărarea  
P a trie i. L a L en in g rad  s-a desfăşu
ra t  trad iţio n a la  p a rad ă  a cu rsan ţi
lo r academ iilo r m ilita re . In în tre a 
ga ţa ră  s-a p ă s tra t un  m om ent de 
recu legere. La M oscova şi în  cele
la lte  o raşe-erou, p recum  şi în ca
p ita le le  rep u b lic ilo r unionale, au 
fost tra se  salve de tun . S ă rb ă to a 
rea  Zilei v ic to rie i a p r ile ju it  nu 
m eroase m a n ife s tă r i . cu ltu ra l-a rtis -  
tice. In m arile  p a rcu ri ale  capitalei 
sovietice au  avu t loc se rb ă ri popu
lare , au avu t loc în tî ln ir i  eu v e te 
ran i de război, ia r  pe ecranele  cine
m atografelor, caselor de cu ltu ră  şi 
c lu b u rilo r au ru la t film e dedicate 
fap te lo r de ero ism  ale lu p tă to rilo r 
din tim pu l războiu lu i îm potriva  
fascism ului.

Reuniunea Con
siliului ministerial
A, E. L. S.

LONDRA 9 (Ageipres). — La Lon
dra a început joi sesiunea Consiliu
lui ministerial al A.E.L.S. (Asocia
ţia Europeana a Liberului Schimb). La 
lucrările sesiunii, care vor dura două 
zile, participă miniştrii comerţului şi 
economiei din Marea Britanie, Dane
marca, Norvegia, Suedia, Portugalia, 
Austria, Elveţia şi. Finlanda, ultima 
in caliiate de membru asociat. Este 
prima reuniune ministerială a acestei 
organizaţii, după eşecul, la începutul 
acestui an, al unei noi încercări a An
gliei de a intra în Piaţa comună.

în prima zi a lucrărilor sale, Con
siliul ministerial a luat în discuţie 
problema integrării vest-europene în 
condiţiile în care Piaţa comună con
tinuă să ţină uşa închisă unor ţări 
care solicită să adere la ea.

Robert Kennedy 
a cîştigat alegerile 
din statul Indiana

NEW YORK 9 (Agerpres). — Sena
torul Robert Kennedy, cîştigînd ale
gerile preliminare din statul Indiana, 
a cucerit o etapă importantă în cursa 
spre Casa Albă, dar nu a obţinut o 
victorie decisivă. Senatorul Eugene 
McCarthy rămine în cursă, iar şanse
le vicepreşedintelui Hubert Humphrey 
nu sínt afectate de rezultatul alege
rilor. Acestea sínt constatările obser
vatorilor scenei politice americane 
după scrutinul din Indiana, care nu a 
reuşit să clarifice situaţia electorală 
din Partidul democrat aşa cum au 
sperat unii. Victoria fratelui fostului 
preşedinte asupra adversarilor săi este 
netă : Robert Kennedy a obţinut. 42 
la sută din voturi faţă de 31 la sută 
totalizate de guvernatorul Indiánéi, 
Roger Branigin — care în mod neofi
cial l-a reprezentat pe Humpherey — şi 
27 la sută cîştigate de senatorul Eu
gene McCarthy. Persoanele apropiate 
senatorul Kennedy sperau că aces

ta va abţine 50 la suta din voturi, 
ceea ce ar fi constituit un succes de
cisiv.

Avansul senatorului Robert Kennedy 
asupra adversarilor săi demonstrează 
pe de o parte că „maşina electorală" 
a'fam iliei Kennedy este pusă la punct 
şi funcţionează perfect şi, pe de altă 
parte, că senatorul exercită o influen
ţă incontestabilă asupra corpului e- 
lectoral. Aceşti doi factori sínt pentru 
senatorul Kennedy de bun augur pen
tru viitoarele alegeri preliminare din 
Nebraska, Oregon şi California, cît 
şi pentru convenţia Partidului demo
crat care va avea loc în august la 
Chicago şi, eventual, pentru alegerile 
prezidenţiale din noiembrie. Obser
vatorii subliniază însă că înfrînge- 
rea suferită de senatorul Eugene 
McCarthy este cît se poate de ono
rabilă. înainte de scrutin, în tabăra 
lui McCarthy se afirma că, dacă va 
obţine aproximativ 20 la sută din vo
turi, rezultatul va putea fi considerat 
satisfăcător. Or, McCarthy a obţinut 
27 la sută din voturi.

MANIFESTĂRI CONSA
CRATE ANIVERSĂRII 

INDEPENDENTEI 
DE STAT A ROMÂNIEI

Conferinţa pentru 
drepturile omului
Adoptarea unui proiect de rezoluţie 
iniţiat de delegaţia României

SO FIA  — C orespondentul A ger
pres, Gh. lev a , tran sm ite  : L a 9 
m ai la  m onum entele  rid icate  la  
P levna, G riv iţa , în m em oria ostaşi
lo r rom âni căzuţi în lup te le  pen
tru  cu cerirea  independenţe i de sta t 
a R om âniei şi e lib e ra rea  B ulgariei 
de sub jugul otom an au fost de
puse coroane de flo ri din p a rtea  
am basadei R epublicii Socialiste Ro
m ânia ia  Sofia.

La so lem nită ţi au  lu a t p a rte  r e 
p rezen tan ţi ai o rganelor locale de 
p a rtid  şi de stat.

BUENOS AIRES — La 8 m ai, în 
saloanele A m basadei R epublicii So
cialiste  R om ânia din Buenos A ires 
a avu t loc o seară, cu ltu ra lă , o ferită  
p e n tru  cetă ţen ii de o rig ină  rom ână 
din Buenos A ires, de am basadorul 
Rom âniei în  A rgen tina , D um itru  
Fara , cu p r ile ju l an iv e rsă rii inde
p enden ţei R om âniei. A m basadorul 
D um itru  F a ra  a v o rb it despre im 
p o rtan ţa  isto rică  a acestei an iv e r
sări.

BUDAPESTA — C orespondentu l 
A gerpres, Al. P in tea , tran sm ite  : Cu 
p r ile ju l an iv e rsă rii in dependen ţe i 
de s ta t a Rom âniei, D u m itru  T u r- 
cuş, am basadoru l R epublic ii Socia
liste  R om ânia la  B udapesta, a de
pus jo i o coroană de flo ri la  cim i
tiru l e ro ilo r rom âni de la  R akosli- 
get. Au fost de fa ţă  rep rezen tan ţi 
ai o rganelor locale ale  p u terii de 
stat.

A u fost depuse coroane de flo ri 
din p a rtea  am basadei R epublicii 
Socialiste R om ânia la m onum entele  
şi m orm in tele  e ro ilo r rom âni de la 
Győr, Cegled, Cserkesolo, T iszakecs- 
ke.

PA R IS — C orespondentul A ger
pres, Al. G heorghiu, tran sm ite  : La 
c im itiru l m ilita r rom ân Val de P a- 
t r e  de lingă Sulzm att, a avu t loc 
joi o cerem onie cu p r ile ju l zilei de 
9 m ai, Z iua independenţe i de s ta t  a 
Rom âniei. Din p a rtea  A m basadei 
rom âne din P a ris  a fost depusă o 
je rb ă  de flori. Au p a rtic ip a t re p re 
zen tan ţi ai a u to rită ţilo r locale.

Sosirea la Paris a reprezen
tan ţilo r R.D. Vietnam si S.U.A.

HANOI 9 (Agerpres). — Agen
ţia V.N.A. anunţă eă ministrul 
Xuan Thuy, reprezentant al gu
vernului R. D. Vietnam, însoţit 
de consilieri, a părăsit Hanoiul, 
plecînd spre Paris, unde va în
cepe la 10 mai convorbiri oficiale 
cu reprezentantul * guvernului 
Statelor Unite. La 7 mai, el a fă
cut o escală la Pekin, unde a fost 
întîm pinat de Cen I, vicepremier 
al Consiliului de Stat, ministrul 
afacerilor externe al R. P. Chi
neze, şi de alte persoane oficiale. 
La 9 mai a fost prim it la Mos
cova de preşedintele Consiliului

de Miniştri al U.R.S.S., Alexei 
Kosîghin, cu care a avut o con
vorbire.

Jo i după-am iază a sosit la P a ris  
m in istru l X uan Thuy, re p re z en tan 
tu l R.D. V ietnam  la  convorb irile  o- 
ficiale  care urm ează să înceapă 
v in eri cu rep rezen tan tu l g uvernu lu i 
S.U.A.

PARIS 9 (Agerpres). — Joi 
seara a sosit la Paris, Averell 
Harriman, reprezentantul S.U.A. 
la convorbirile oficiale cu repre
zentantul guvernului R.D. Viet
nam.

La Saigon continuă luptele
SAIGON 9 (Agei’pres). — O u- 

nitate a Frontului Naţional de 
Eliberare din Vietnamul de sud 
a atacat din, nou joi dimineaţa re
giunea podului în formă de „Y“ 
de la intrarea marelui cartier 
saigonez Cliolon, transm ite agen
ţia France Presse. In cursul nop
ţii, în aceeaşi regiune au fost 
semnalate lupte puternice în
tre  patrioţi şi forţe americane. 
In mai multe puncte au izbucnit 
mari incendii. Fumul înnegrea ce. 
rul capitalei spre Cholon, unde 
de cîteva zile forţele americano- 
saigoneze încearcă să degajeze 
terenul de elementele F.N.E. in
filtrate în Saigonul transform at 
din nou într-un veritabil cîmp 
de luptă.

Şi în alte puncte ale Saigonu- 
lui, comandamentul american şi 
saigonez a fost nevoit să deplase
ze forţe militare, pentru a faae 
faţă atacurilor.

în  cursul după-amiezii, forma
ţiuni de luptă ale patrioţilor au 
pătruns într-un alt punét situat în  
apropierea centrului oraşului, şi 
anume în districtul nr. 4. Acesta 
are forma unui unghi fiind deli
m itat de rîul Saigon şi de două 
sanale de derivaţie. Infiltrarea 
patrioţilor a fost realizată pe unul 
dintre aceste canale.

La căderea serii, transm ite 
corespondentul agenţiei France 
Presse, pe cînd bombardierele de 
vînătoare americane îşi continu
au raidurile în zona sudică a ora
şului, de unde s-au refugiat pînă 
în prezent aproxim ativ 150.000 de

persoane, trupele americane şi 
saigoneze aflate în celelalte sec
toare se pregăteau pentru a res
pinge noile atacuri ale patrioţilor.

Tot în cursul zilei de joi, un 
batalion al F.N.E. a atacat, pro
tejat de un foc de mortiere şi ra
chete, două companii de blindate 
americane la 27 km. nord-vest de 
Saigon, provocîndu-le pagube 
grele.

TEHERAN 9 — Corespondentul 
Agerpres, N. Popovici, transmite : 
Comisia a doua a Conferinţei in
ternaţionale pentru drepturile omu
lui de la Teheran a adoptat în una
nim itate joi dimineaţa Proiectul 
de rezoluţie privitor la educarea 
tineretului în spiritul respectului 
drepturilor omului şi libertăţilor 
fundamentale. Documentul a fost 
iniţiat de delegaţia României, 
căreia i s-au alăturat, în calitate 
de coautori, delegaţii din alte 13 
ţări, printre care : Algeria, Ceho
slovacia, Ghana, India, Iugoslavia, 
M exic şi R A.U. Explicînd moti
vele care au Inspirat propunerea, 
reprezentantul României, prof. 
univ. dr. docent Tudor Popescu, 
a subliniat vocaţia tinerilor şi do
rinţa lor legitim ă de a se face utiii 
societăţii şi de a participa din plin 
la realizarea marilor aspiraţii uma
nitare ale secolului nostru. Repre
zentantul român s-a referit apoi 
la importanţa adoptării în unani
mitate de către Adunarea Generală 
a O.N.U. a Declaraţiei privind pro
movarea în  rîndurile tineretului a 
idealurilor de pace, respect reci
proc şi înţelegere între popoare şi

COLOCUIUL „ROLUL 
LUI KARL MARK III 
DEZVOLTAREA BIN 
DIRK ŞTIINŢIFICE 
COUTEDIPORAIIE“
PARIS 9 — Corespondentul A- 

gerpies, Al. Gheorghiu, transmite: 
Cu prilejul celei de-a 150-a ani
versări a naşterii Iui Karl Marx, 
Consiliul international de illő so
lie şi ştiinţe umane şi Consi
liul international de ştiinţe so
ciale au organizat, sub auspici
ile U.N.E.S.C.O., un colocviu des
pre ,,Rolul lui Karl Marx in dez
voltarea ginclirii ştiintitice contem
porane". Colocviul s-a deschis 
miercuri seara printr-o şedinţă so
lemnă, la care a rostit o alocuţiu
ne Rene Maheu, directorul gene
ral al U.N.E.S.C.O.

La lucrări, care se vor desfă
şura timp de trei zile la Palatul 
U.N.E.S.C.O. din Paris, participă
40 de specialişti din 21 de ţări cu 
diverse regimuri social-economice. 
Din România ia parte Costin Mur- 
gescu, membru corespondent al 
Academiei Republicii Socialiste 
România, care va tace o comuni

care şi-a  găsit un loc de frunte 
printre documentele elaborate de 
U.N.E.S.C.O. Rezoluţia sugerează 
statelor să orienteze şi să încu
rajeze pe tineri de a cunoaşte as
piraţiile lumii de azi, de a aprecia 
valorile umane, de a înţelege ce
lelalte popoare şi a-i hotărî la 
luptă pentru sănătatea morală şl 
spirituală a societăţii. Ideile con
ţinute în  rezoluţie au fost susţinute 
cu căldură de asistenţă. Astfel, re
prezentantul Olandei a arătat eă 
delegaţia sa acordă o mare impor
tanţă ideilor preconizate de rezo
luţie. Felicităm  România — a spus 
el — ţară care a avut în  multe 
rînduri iniţiative la O.N.U. şi în  
alte organizaţii internaţionale în 
legătură cu necesitatea educării ti
neretului în spiritul idealurilor de 
pace şi înţelegere între popoare. 
Dr. Hanna Saba, director general 
adjunct al U.N.E.S.C.O., a precizat 
că U.N.E.S.C.O. a supus pe ordi
nea de zi a Conferinţei internaţio
nale a instrucţiunii publice, care 
va avea Ioc la Bruxelles, problema 
includerii studiului în  şcoli a prin
cipiilor declaraţiei universale a 
drepturilor omului. Numeroşi de
legaţi au subliniat că votul unanim  
acordat Proiectului, are o valoare 
de simbol pentru Anul internaţio
nal ai drepturilor omului şi reu
şitei Conferinţei de la Teheran.

F estiv ită ţile  
de la Fraga

PRAGA 9 — Corespondentul A- 
gerpres, tugen Ionescu, transmite:
Cu ocazia celei de-a 23-a aniversări 
a eliberării Cehoslovaciei de sub ju
gul fascist, în parcul de cultură şi 
odihnă „/. Fucik" din Praga a avut 
loc o mare adunare a oamenilor 
muncii din capitală, la care au luat 
parte A. Dubcek, L. Svoboda şi 
alţi conducători de partid şi de stat, 
precum şi reprezentanţi diplomatici 
ai ţărilor socialiste. Cu acest prilej, 
L. Svoboda a rostit o cuvtntare.

Tntîlnirea conducă
torilor partidelor 

comuniste şi munci
toreşti din unele 

ţări socialiste
MOSCOVA 9 (Agerpres). — 

TASS transm ite : La 8 mai a a- 
vut loc la Moscova o întîlnire a 
conducătorilor partidelor comu
niste şi muncitoreşti din Bulga
ria, R. D. Germană, Polonia, Un
garia şi Uniunea Sovietică.

In cursul întîinirii a avut loc 
un schimb de păreri cu privire 
la problemele actuale ale . situa
ţiei internaţionale şi ale mişeă- 
rii comuniste şi muncitoreşti in
ternaţionale. Participanţii la în- 
tîlnire s-au inform at reciproc 
despre situaţia din ţările lor şi 
şi-au exprim at hotărîrea fermă de 
a dezvolta şi pe viitor pe toate 
căile relaţiile de prietenie şi co
laborare m ultilaterală pe baza 
principiilor marxism-leninismu- 
lui, ale internaţionalismului pro
letar.

După cum se comunică, întîl- 
nirea s-a desfăşurat într-o atmos
feră de prietenie şi cordialitate.

B ELG IA — M uncitorii construc
to ri din B ruxelles au  d ec lara t 
o g revă  generală  ca u rm are  a 
nesa tisfacerii rev en d ică rilo r lor. 
In  fo tografie  : A spect de la  o 
m anifestaţie , care  s-a desfăşu ra t 

la B ruxelles,

Avertisment drastic 
dat presei greceşti

ALGERIA — In  oraşul A nnabe se constru ieşte  un  m are  com binat 
m etalurgic. P rim a  p a rte  a com binatului va  produce anual 350.000 tone 
de oţel. C om binatul ya  începe să p roducă în  anu l 1989. In  fo tografie: 
U nul din sectoarele  de construcţie  a com binatului.

CONFLICTUL GIBRALTA- 
RULUI

Ministrul afacerilor externe al 
Marii Britanii, M ichael Ste
wart, a remis miercuri după- 
amiază marchizului de Santa 
Cruz, ambasadorul Spaniei la 
Londra, un protest energic în 
legătură eu hotărîrea guvernu
lui spaniol de a închide fron
tiera dintre Gibraltar şi Spania. 
Protestul britanic a fost respins 
de ambasadorul spaniol.

SCĂDEREA REZERVELOR
MONETARE ALE LUMII 

OCCIDENTALE

Potrivit datelor publicate de 
Fondul Monetar Internaţional,

rezervele monetare ale principa
lelor ţări industriale (occiden
tale — n.r) au scăzut în primul 
trimestru al anului 1968 cu peste 
două miliarde de dolari. Aceste 
scăderi s-au datorat în special 
febrei aurului de la bursele oc-

PE SCURT
cidentale care au influenţat a- 
supra rezervelor de aur ale ţă
rilor respective. In această pe
rioadă rezervele de aur ale 
S.U.A. s-au redus cu 1,3 m i
liarde dolari, iar ale ţărilor Eu
ropei occidentale cu 880 m ili
oane dolari.

ÎNCĂ o  TRANSPLANTARE 
DE INIMĂ IN FRANŢA

O echipă de chirurgi francezi, 
condusă de cunoscutul profesor 
Eric Negre de la Facultatea de 
medicină din Montpellier, a e- 
fectuat miercuri după-amiază la 
clinica „Saint-EIoi“ o transplan
tare de inimă. Este cea de-a 
doua operaţie de acest gen efec
tuată pînă în prezent în Franţa.

Donatorul este Jean Claude A- 
marger, în vîrstă de 35 de ani, 
care a încetat din viaţă în nrma 
unor răni ce i-au fost provocate 
de explozia unui cauciuc de 
automobil. Imediat după ce A- 
marger a sucombat, inima sa a 
fost grefată unui suferind car
diac.

ATENA 9 (Agerpres). 
— Premierul grec Ghior- 
ghios Papadopoulos a 
convocat miercuri la 
Atena pe reprezentanţii 
presei, pentru a le da 
un ultim avertisment în 
legătură cu poziţia lor 
faţă de actualul regim 
militar. El le-a acordat 
un răgaz de două 
săptămîni, timp în care 
să dea „dovadă de o 
atitudine constructivă", 
ameninţîndu-i că în caz 
contrar împotriva lor 
vor- fi luate măsuri 
drastice. Printre aceste 
măsuri, el a menţionat 
reducerea numărului de 
pagini ale ziarelor.

După cum au relatat 
.ulterior ziariştii convo
caţi, citaţi de agenţia 
United Press Internatio

nal, ei au fost acuzaţi 
de „subminare a regi
mului prin remarci sub
tile, titluri exagerate şi 
relatări intenţionat li
mitate". Papadopoulos 
a acuzat, de asemenea, 
pe funcţionarii ocupaţi 
cu cenzurarea presei de 
neglijenţe care au fă
cut posibilă apariţia în 
ziare a unor materiale 
nefavorabile regimului 
militar. Ca prime mă
suri, premierul grec a 
preluat personal Direc
ţia presei şi informaţi
ilor şi a destituit între
gul corp de cenzori, 
înlocuindu-i cu militari. 
După cum s-a anunţat, 
cu cîteva zile în urmă 
el a ordonat arestarea 
conducătorilor ziarului 
„Apoghevmatini", care

au fost de asemenea a- 
duşi în cabinetul său 
pentru a lua cunoştin
ţă de avertismentul dat 
presei. Măsurile drasti
ce ale premierului grec 
sínt o urmare a ceea 
ce la Atena se denu
meşte „criza cutiilor de 
chibrituri", declanşată 
de „Apoghevmatini". 
Ziarul publicase recent 
un material documentar 
asupra chibriturilor, o- 
miţînd să menţioneze 
una din seriile de cu
tii de chibrituri, ale că
ror etichete erau con
sacrate aniversării de 
un an a loviturii mili
tare din 21 aprilie 1967. 
Pînă în prezent, opt 
ziare ateniene şi-au 
încetat apariţia.
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